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BRM.0002.5.2016 

 

 

Protokół Nr 5/XXI/16 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 17 czerwca 2016 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, radny Krzysztof Gula – nieobecny usprawiedliwiony, radny 

Leszek Jakubowski - nieobecny usprawiedliwiony.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, z-ca burmistrza Edward Borek, sekretarz Dorota Kubiś, 

skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Bogdan Królikowski, sołtysi, kierownicy wydziałów 

i jednostek podległych Gminie oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom. 

 

Przewod. obrad stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

W sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawianie porządku obrad. 

3. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

4. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

5. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok: 

a) sprawozdanie z działalności Burmistrza Szydłowca za 2015 rok, 

b) przedłożenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za 2015 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i planów finansowych instytucji 

kultury oraz sprawozdania finansowego za 2015 rok, 

c) przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok, 

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Szydłowca, 

e) zapoznanie się z opinią RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

f) dyskusja nad przedłożonym sprawozdaniem, 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Burmistrza 

Szydłowca z wykonania budżetu za 2015 rok i sprawozdania finansowego, 

h)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Szydłowca absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 
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11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Wniosek 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota w imieniu Burmistrza Szydłowca zawnioskowała 

o wprowadzenie do porządku obrad do pkt 6 ppkt b projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego. 

 

Wniosek 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś w imieniu Burmistrza Szydłowca zawnioskowała 

o wprowadzenie do porządku obrad do pkt 6 ppkt c projektu uchwały w sprawie zasad 

korzystania z obiektów sportowych w Gminie Szydłowiec. 

 

Wniosek 

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak w imieniu Burmistrza zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 

do pkt 6 ppkt d projektu uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminach i miejscu składania deklaracji 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej, do pkt 6 ppkt e projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, do pkt 6 

ppkt f projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Szydłowiec, do pkt 6 ppkt g projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Szydłowiec. 

 

Przewod. obrad zapytał czy wystąpi jakiś głos sprzeciwu, aby przyjąć wszystkie wnioski 

łącznie.  

Wobec braku sprzeciwu poddał łącznie wszystkie wnioski pod głosowanie: 

 

za - 13 głosy /jednogłośnie/   

 

Porządek sesji po zmianach:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawianie porządku obrad. 

3. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

4. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

5. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016, 

b) zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego, 

c) zasad korzystania z obiektów sportowych w Gminie Szydłowiec, 

d) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, terminach i miejscu składania deklaracji oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

e) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 



 
 

3 
 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

f) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Szydłowiec, 

g) przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Szydłowiec. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok: 

a) sprawozdanie z działalności Burmistrza Szydłowca za 2015 rok, 

b) przedłożenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za 2015 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i planów finansowych instytucji 

kultury oraz sprawozdania finansowego za 2015 rok, 

c) przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok, 

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Szydłowca, 

e) zapoznanie się z opinią RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

f) dyskusja nad przedłożonym sprawozdaniem, 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Burmistrza 

Szydłowca z wykonania budżetu za 2015 rok i sprawozdania finansowego, 

h)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Szydłowca absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3. 

Informacja z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu za 

okres od 2 czerwca 2016 roku do 16 czerwca 2016 roku przedstawił burmistrz Artur Ludew. 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 

 

1. Zarządzenie Nr 85/16 z dnia 2 czerwca 2016 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na opracowanie projektu budowlano – wykonawczego na 

budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Barak, Wola Korzeniowa. 

2. Zarządzenie Nr 86/16 z dnia 2 czerwca 2016 roku w sprawie nie wykonywania prawa 

do pierwokupu przysługującego gminie w stosunku do nieruchomości gruntowej 

położonej w Szydłowcu, oznaczonej działkami nr 424/1, 424/2 i 553/1. 

3. Zarządzenie Nr 87/16 z dnia 8 czerwca 2016 roku w sprawie powołania Komisji 

Inwentaryzacyjnej w celu przekazania majątku Publicznej Szkoły Podstawowej im. gen. 

Stefana Roweckiego „Grota” w Wysokiej. 

4. Zarządzenie Nr 88/16 z dnia 9 czerwca 2016 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na opracowanie dokumentacji projektowej na 

zagospodarowanie terenów przy zbiorniku wodnym w Szydłowcu. 

5. Zarządzenie Nr 89/16 z dnia 9 czerwca 2016 roku w sprawie wykreślenia obiektów 

z Gminnej Ewidencji Zabytków Miasta i Gminy Szydłowiec.  

6. Zarządzenie Nr 90/16 z dnia 10 czerwca 2016 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowych przeznaczonych do sprzedaży, położonych we wsi 

Zdziechów gmina Szydłowiec, oznaczonych numerami działek 188/6, 188/8, 188/11. 
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7. Zarządzenie Nr 91/16 z dnia 10 czerwca 2016 roku w sprawie sporządzenia wykazu 

nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej w Szydłowcu przy ul. 

Mickiewicza, nr działki 5522/2. 

8. Zarządzenie Nr 92/16 z dnia 10 czerwca 2016 roku w sprawie zmiany Zarządzenia nr 

54/2016 Burmistrza Szydłowca z dnia 21 marca 2016 roku w sprawie powołania 

zespołu ds. przygotowania rewitalizacji w gminie Szydłowiec.  

9. Zarządzenie Nr 93/16 z dnia 14 czerwca 2016 roku w sprawie nabycia nieruchomości 

gruntowej na rzecz gminy Szydłowiec. 

10. Zarządzenie Nr 94/16 z dnia 16 czerwca 2016 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

wydawania i użytkowania Karty „Mieszkasz w Szydłowcu – kupujesz w Szydłowcu”, 

wzoru karty, wzoru wniosku o wydanie Karty, regulaminu współpracy Partnerów 

z Gminą Szydłowiec w ramach programu Karta „Mieszkasz w Szydłowcu – Kupujesz 

w Szydłowcu”. 

 

II. Burmistrz przekazał do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał 

w sprawie: 

 

1. zasad korzystania z obiektów sportowych w gminie Szydłowiec, 

2. ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, terminach i miejscu składania deklaracji oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

3. przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Szydłowiec, 

4. terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Szydłowiec, 

5. szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

6. zmiany uchwały budżetowej Gminy Szydłowiec na 2016 rok, 

7. zmiany uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla powiatu szydłowieckiego. 

 

III. Ponadto Burmistrz: 

 

1. Udzielał odpowiedzi na interpelacje Radnych oraz wnioski Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. 

2. W okresie od 2 czerwca do 16 czerwca 2016 roku Burmistrz Szydłowca wydał jedną 

decyzję umorzeniową dla osoby fizycznej w łącznym zobowiązaniu pieniężnym na 

kwotę 236 00 zł. 

 

Ad 4.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie Gminy Szydłowiec na 

2016 r. nie dokonano zmian w trybie art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami. tj. od 2 czerwca 2016 r. do 18 czerwca 2016 r. 

 

Ad 5. 

Burmistrz A. Ludew przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na ostatnich 

sesjach. Poinformował, że na sesji w dniu 2 czerwca 2016 roku Rada Miejska w Szydłowcu 

podjęła następujące uchwały:  

1. Uchwała Nr 122/XX/16 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec 

na rok 2016. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do Regionalnej 
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Izby Obrachunkowej w Warszawie oddział w Radomiu - uchwała  

w trakcie realizacji.  
2. Uchwała Nr 123/XX/16 w sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych 

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do 

Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny w Delegaturze 

– Placówce Zamiejscowej w Radomiu i wysłana do opublikowania w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego - uchwała w trakcie realizacji.  

3. Uchwała Nr 124/XX/16 w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Szydłowiec. Uchwała w ustawowym 

terminie 7 dni została przekazana do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego 

w Warszawie Oddział Prawny w Delegaturze – Placówce Zamiejscowej w Radomiu – 

uchwała zrealizowana. 
4. Uchwała Nr 125/XX/16 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Szydłowiec dla obszaru osiedla 

,,Wschód” zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej Nr 47/X/03 z dnia 10 lipca 2003 r. 

Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do Mazowieckiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny w Delegaturze – Placówce 

Zamiejscowej w Radomiu – uchwała zrealizowana. 

5. Uchwała Nr 126/XX/16 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północno – wschodniej części miasta 

Szydłowca, zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej Nr 96/XVI/12 z dnia 26.03.2012 

r. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do Mazowieckiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny w Delegaturze – Placówce 

Zamiejscowej w Radomiu - uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała Nr 127/XX/16 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego południowo – zachodniej części miasta 

Szydłowca, część I, zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej Nr 134/XXI/12 z dnia 

29.10.2012 r. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do 

Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny w Delegaturze 

– Placówce Zamiejscowej w Radomiu - uchwała zrealizowana. 

7. Uchwała Nr 128/XX/16 w sprawie zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej 

w Szydłowcu stanowiącego załącznik do Uchwały Nr 48/X/15 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 1 lipca 2015 r. oraz przedłużenia trwającej kadencji Młodzieżowej 

Rady Miejskiej w Szydłowcu. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została 

przekazana do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny 

w Delegaturze – Placówce Zamiejscowej w Radomiu i wysłana do opublikowania 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego – uchwała w trakcie 

realizacji.  
 

Ad 6a. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota w imieniu Burmistrza przedstawiła autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016 

dotyczącą przeniesień  pomiędzy paragrafami w rozdziale 80101, 80104, 80113, 80114:  
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Przeniesienia pomiędzy paragrafami (utworzenie nowego wydatku w § 4430) wynikają 

z konieczności współfinansowania kosztów wynagrodzenia Prezesa Oddziału ZNP 

w Szydłowcu. Zmianie ulegnie załącznik nr 2.  

 

Omówiła następnie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2016. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 10 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy. 

 

Ad 6b. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

o udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego wraz z uzasadnieniem. 

W związku ze zwiększeniem kosztów inwestycji pn.: „Budowa sygnalizacji świetlnej na 

skrzyżowaniu drogi powiatowej i drogi gminnej (ul. Kolejowa - Folwarczna z ul. Kościuszki 

w Szydłowcu) wraz z przebudową układu komunikacyjnego na skrzyżowaniu – Etap II”  

z kwoty 150.000 zł do kwoty 210.000 zł Starosta Powiatu Szydłowieckiego wystąpił do Gminy 

Szydłowiec o zwiększenie udziału własnego o 30.000 zł, tj. do kwoty 120.000 zł. W związku 

z powyższym zachodzi konieczność podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Szydłowieckiego.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

Dział § Treść Przed zmianą Zmiana

801 Oświata i wychowanie 22 424 632,00 0,00

Szkoły podstawowe 8 280 946,00 0,00

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 5 158 942,00 - 16 440,00

4430 Różne opłaty i składki 5 081,00 16 440,00

Przedszkola 3 084 710,00 0,00

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 1 662 865,00 - 5 480,00

4430 Różne opłaty i składki 0,00 5 480,00

Gimnazja 5 404 853,00 0,00

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 3 398 474,00 - 5 480,00

4430 Różne opłaty i składki 0,00 5 480,00

Dowożenie uczniów do szkół 334 680,00 0,00

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 105 605,00 - 783,00

4430 Różne opłaty i składki 2 500,00 783,00

Zespoły obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół 833 386,00 0,00

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 586 672,00 - 3 915,00

4430 Różne opłaty i składki 0,00 3 915,00

63 256 676,00 0,00

Rozdział Po zmianie

22 424 632,00

80101 8 280 946,00

5 142 502,00

21 521,00

80104 3 084 710,00

1 657 385,00

5 480,00

80110 5 404 853,00

3 392 994,00

5 480,00

3 915,00

80113 334 680,00

104 822,00

3 283,00

Razem: 63 256 676,00

80114 833 386,00

582 757,00
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Ad 6c. 

Gminny Koordynator ds. Sportu w Szydłowcu Rafał Kiljanek przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zasad korzystania z obiektów sportowych w Gminie Szydłowiec wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, Rada Miejska określa zasady i tryb korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. Celem przedłożonego projektu uchwały jest unormowanie zasad 

korzystania z gminnych obiektów sportowych. Uchwała reguluje całość spraw związanych 

z zasadami korzystania z obiektów sportowych na terenie gminy Szydłowiec. Obiekty sportowe 

służą mieszkańcom Gminy Szydłowiec, w tym uczniom szkół, dzieciom i młodzieży, klubom 

sportowym, grupom zorganizowanym i osobom fizycznym do przeprowadzenia zajęć i imprez 

sportowo – rekreacyjnych z tych też względów należy określić zasady korzystania z ww. 

obiektów. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Przewod. Komisji Edukacji Anna Majstrak poinformowała, że Komisja pracowała nad 

projektem uchwały i wypracowała wniosek o treści:  

,,Komisja wnioskuje o przedstawienie dodatkowej opinii prawnej dotyczącej pobierania 

opłat przez Gminę za korzystanie z kortów tenisowych”. 

Komisja po otrzymaniu opinii zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wniosek 

Przewod. M. Koniarczyk zawnioskował o: 

 zmianę w § 12 ,, Korty tenisowe udostępnia się bezpłatnie szkołom  z terenu Gminy 

Szydłowiec w celu prowadzenia zajęć lekcyjnych.” o treści ,,Korty tenisowe 

udostępnia się bezpłatnie dzieciom i młodzieży z placówek oświatowych z terenu 

Gminy Szydłowiec w celu prowadzenia zajęć lekcyjnych.” Jest to doprecyzowanie 

tego zapisu, 

 o poprawkę literówki w § 17, ponieważ występuje tam niepoprawna kolejność,  

 w § 2 w ust. 3 ,,upowszechniania kultury fizycznej na terenie Gminy wśród dzieci, 

młodzieży i pozostałych grup wiekowych społeczeństwa lokalnego” zawnioskował 

o dopisanie po słowie ,,Gminy” słowa ,,Szydłowiec”, 

 w § 1 w pkt 1 i 2 o dopisanie kropek na końcu zamiast przecinków, ponieważ 

zmienia się kolejność poprzez przecinki.  

 

Radny Paweł Bloch zapytał w związku ze zgłoszoną zmianą przez Przewodniczącego RM 

w § 12, czy ewentualnie nie będzie się to wiązało z tym, że skoro korty są udostępniane 

odpłatnie i pobierana jest, lub do tej pory była opłata od dzieci i młodzieży w zmniejszonej 

kwocie, to czy proponowany zapis § 12 nie uniemożliwi pobierania przez Gminie takiej opłaty.  

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że § 12 jasno określa, że dotyczy to udostępniania 

bezpłatnego. Więc w tym przypadku nie ma mowy o odpłatności dla dzieci i młodzieży. 

Kontekst jest zupełnie inny w tym paragrafie. Dodatkowe zarządzenie będzie doprecyzowało 

zapis opłat, jeżeli chodzi i korzystanie dla pozostałych osób z terenu Gminy Szydłowiec.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie łącznie wszystkie zgłoszone wnioski: 

za – 10 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały ze zmianami: 

za – 10 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy. 
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Ad 6d. 

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminach i miejscu składania deklaracji 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

wraz z uzasadnieniem. Zmiany wprowadzone ustawą z dnia 28 listopada 2014 roku o zmianie 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. 

z 2015 r., poz. 87) z mocą obowiązującą od 1 lutego 2015 roku wprowadziły przepisy 

przejściowe tj. w myśl art. 11 powołanej wyżej ustawy z dniem 31 lipca 2016 roku tracą moc 

uchwały podjęte przed dniem 1 lutego 2015 roku. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie 

niniejszej uchwały jest konieczne i w pełni uzasadnione. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 

 

Ad 6e.  

Kierownik Janusz Pytlak w imieniu Burmistrza Szydłowca przedstawił autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi o treści: w § 4 ust. 3 przed słowem ,,biodegradowalne” dodaje się 

słowa ,,zmieszane komunalne”. § 4 ust. 2 otrzymuje brzemiennie: ,,Odpady zmieszane 

komunalne i biodegradowalne w tym zielone umieszcza się w pojemniku lub worku i odpady 

te odbierane będą w okresie od 01 kwietnia do 31 października nie rzadziej niż 1 raz na tydzień 

z budynków wielolokalowych i nie rzadziej niż 1 raz na 2 tygodnie z budynków 

jednorodzinnych”. 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatą za gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z uzasadnieniem. Zmiany 

wprowadzone ustawą z dnia 28 listopada 2014 roku o zmianie ustaw o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 roku, poz. 87) z mocą 

obowiązującą od 1 lutego 2015 roku wprowadziły przepisy przejściowe tj. w myśl art. 11 

powołanej wyżej ustawy z dniem 31 lipca 2016 roku tracą moc uchwały podjęte przed dniem 

1 lutego 2015 roku. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne 

i w pełni uzasadnione. 

 

Przewod. obrad przedstawił wnioski wypracowane na posiedzeniu Komisji Stałych RM: 

 

Wniosek radnego Józefa Jarosińskiego 

Radny wnioskuje o zmianę terminu odbioru odpadów w § 4 ust. 4 na termin od 

1 października do 30 czerwca. 
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Wniosek radnego Leszka Jakubowskiego 

Radny wnioskuje o wykreślenie w § 5 ust. 2 zapisu „maszyn rolniczych (w tym kombajnów 

i ciągników)”. Ust. 2 uzyskuje brzmienie: „Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych nie przyjmuje odpadów z działalności gospodarczej, w stosunku do 

których obowiązują odrębne przepisy w zakresie gospodarowania odpadami oraz opon 

od samochodów ciężarowych”. 

 

Wniosek radnej Doroty Pęksyk 

Radna wnioskuje o dopisanie w § 7 ustępu 2 o brzmieniu: „Firma odbierająca odpady 

komunalne zabezpieczy worki na odpady zbierane w sposób selektywny”. Dotychczasowy 

zapis staje się ustępem 1. 

 

Wniosek wiceprzewodniczącego Marka Plewy 

Radny zawnioskował o zmianę § 6 pkt 3 ,,Zgłoszenia należy dokonać w terminie 2 dni od 

dnia wystąpienia nieprawidłowości ” aby po słowie ,,2 dni” dopisać słowo ,,roboczych”. 

 

Przewod. obrad poddał łącznie wszystkie wnioski pod głosownie: 

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie.  

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały z autopoprawką i wnioskami: 

za – 13 głosów /jednogłośnie 

 

Ad 6f. 

Kierownik Janusz Pytlak w imieniu Burmistrza Szydłowca przedstawił autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy 

Szydłowiec o treści: zmienia się numerację paragrafów w ten sposób, że w § 3 staje się § 2, 

a § 2 staje się § 3. Po zmianach paragrafy te otrzymują brzmienie: § 2. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Szydłowca. § 3. 1. Z dniem wejścia w życie niniejszej uchwały traci 

moc uchwała Rady Miejskiej w Szydłowcu Nr 208/XXXIV/2013 z dnia 26 listopada 2013 roku 

w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Szydłowiec.  

2. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej opublikowania w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego. § 4 ulega wykreśleniu – jego treść staje się ust. 2 

w § 3.  

Przedstawił projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy 

Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. W związku ze zmianą ustawy z dnia 13 września 1996 roku 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2013 roku, poz. 1399 i 1593), dokonaną 

ustawą z dnia 28 listopada 2014 roku o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 roku, poz. 87) istnieje konieczność 

doprecyzowania sposobu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez 

właścicieli nieruchomości tj. wskazania czy opłata ma być uiszczana z dołu czy z góry. 

Przedłożony projekt uchwały uwzględnia ten obowiązek. Zmiany wprowadzone ustawą z dnia 
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28 listopada 2014 roku o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz 

niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 roku, poz. 87) z mocą obowiązującą od 1 lutego 2015 

roku wprowadziły przepisy przejściowe tj. w myśl art. 11 powołanej wyżej ustawy z dniem 31 

lipca 2016 roku tracą moc uchwały podjęte przed dniem 1 lutego 2015 roku. Biorąc powyższe 

pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne i w pełni uzasadnione. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie.  

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6g. 

Kierownik Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Zmiany 

wprowadzone ustawą z dnia 28 listopada 2014 roku o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2015 roku, poz. 87) z mocą 

obowiązującą od 1 lutego 2015 roku wprowadziły przepisy przejściowe tj. w myśl art. 11 

powołanej wyżej ustawy z dniem 31 lipca 2016 roku tracą moc uchwały podjęte przed dniem 

1 lutego 2015 roku. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne 

i w pełni uzasadnione. 

 

Przewod. obrad przedstawił wnioski wypracowane na posiedzeniu Komisji Stałych RM: 

 

Wniosek Komisji Nr 1 

Radni wnioskują o dopisanie w § 13 ust. 1 pkt 8 „oraz maszyn rolniczych (w tym 

kombajnów i ciągników). 

 

Wniosek Komisji Nr 2 

Radni wnioskują o zmianę terminu odbioru odpadów w § 12 ust. 6 na termin od 

1 października do 30 czerwca. 

 

Wniosek Komisji Nr 3 

Radni wnioskują o dopisanie w § 12 w ust. 3, 4, 6 „nie rzadziej niż raz na kwartał” oraz 

poprawę błędu stylistycznego tj. wykreślnie liczby 1 w zapisach ,,1 raz”.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 
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Ad 7a.  

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Szydłowca za 2015 r. zawierające: 

1. Informację z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych w 2015 roku. 

2. Informację dotyczącą Zarządzeń Burmistrza Szydłowca wydanych w 2015 roku. 

3. Informację o rozstrzygnięciach organów nadzoru w odniesieniu do uchwał Rady 

Miejskiej w Szydłowcu podjętych w 2015 roku. 

4. Informację o orzeczeniach sądów w sprawach z powództwa gminy i powództwa innych 

podmiotów przeciwko organom gminy podjętych w 2015 roku. 

5. Informację o orzeczeniach Samorządowego Kolegium Odwoławczego, 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i Naczelnego Sądu Administracyjnego 

podjętych w 2015 roku. 

 

Dodał, że 2015 rok był rokiem trudnym i był nie lada wyzwaniem. Przede wszystkim Gmina 

miała ograniczone środki finansowe. W 2015 roku wystąpiły trudności w pozyskaniu środków 

zewnętrznych, zostały one pozyskane, ale dopiero z końcówki perspektywy 2007-2013 

Rok 2014 był rokiem przełomowym, dobiegła końca stara perspektywa 2007-2013, a nowa 

2014 – 2020 jeszcze się nie rozpoczęła. Dokumenty planistyczne dopiero zostały opracowane 

pod koniec 2015 roku, m. in. Regionalny Program Operacyjny został przyjęty przez Zarząd 

Województwa Mazowieckiego jesienią 2015 roku. W temacie pozyskanie środków 

zewnętrznych to perspektywa 2014 - 2020 w ocenie Burmistrza jest perspektywą ubogą, 

ponieważ środków na tzw. ,,twarde projekty” infrastrukturalne potrzebnym gminom do 

rozwoju jest bardzo mało. W harmonogramie naborów czas na przyjmowanie wniosków jest 

bardzo krótki, natomiast terminy realizacji poszczególnych wniosków bardzo długie. Podał 

przykład jednego programu, w którym rozpoczął się nabór 18 listopada 2015 r. do 12 stycznia 

2016 r., Gmina złożyła jeszcze w 2015 r. wniosek o dofinansowanie a dopiero w zeszłym 

tygodniu ukazała się lista rankingowa. Umowy w tym temacie będą podpisywane dopiero pod 

koniec lipca. W praktyce bardzo długo to trwa. Wszyscy chcieliby, aby odbyło się to jak 

najszybciej, ponieważ jest bardzo dużo potrzeb.  

Odnosząc się do wykonania budżetu w zakresie zadań inwestycyjnych, które świadczą 

o rozwoju Gminy, uważa że było zrobione wszystko, co było możliwe. Wspomniał, że 

w projekcie budżetu, który został opracowany zanim został Burmistrzem, plan wydatków 

inwestycyjnych i majątkowych wynosił 3.297.246 zł, po zmianach budżetowych obecnej 

kadencji, za które bardzo serdecznie podziękował radnym, a w szczególności przewodniczącej 

Komisji Budżetu Dorocie Jakubczyk. Budżet ten został znacząco zmieniony. Udało się dzięki 

temu wypracować kwotę 6.356.366 zł, jeżeli chodzi o wydatki majątkowe i inwestycyjne. 

Został zwiększony o połowę. Wykonanie było jeszcze większe tj. w kwocie 7.241.934, 79 zł, 

czyli dwukrotnie. Można było sobie tylko wyobrazić co by nastąpiło, gdyby ten budżet został 

przyjęty na poziomie tych 3 milionów, w jaki sposób Gmina by się rozwijała. Można by 

powiedzieć, że wykonano dwa lata w jeden rok, a i tak potrzeb jest nadal bardzo dużo do 

zrealizowania. Burmistrz ma nadzieję, że mieszkańcy w jakimś stopniu odczuli zmiany, które 

są zmianami na lepsze. Odczuli je również sołtysi na sołectwach, zrealizowano fundusz sołecki 

na poziomie blisko 100% tj. 97 %. Jest to najwyższy wskaźnik funduszu sołeckiego, który 

Gmina wprowadziła od 2010 roku. Największym problemem finansowym Gminy jest oświata, 

koszty funkcjonowania oświaty to 31,83 % wydatków ogółem, a całkowita kwota to 

22.173.913 zł, z tego z własnych środków Gmina musiał dołożyć 7.595.350,93 zł. Są to bardzo 

duże kwoty. Jednak oświata jest bardzo ważna. Wszyscy by chcieli, aby tych środków 

z budżetu na oświatę dokładać jeszcze mniej. Następną znaczącą pozycją w budżecie Gminy 

jeżeli chodzi o wydatki była ,,Pomoc społeczna” tj. 21,03 % w skali całego budżetu. Bardzo 

dużym problemem dla Gminy są kwoty należności wobec Gminy w kwocie 4.329.246,55 zł, 
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z których należy wymienić: alimenty i zaliczki alimentacyjne ponad 2.392.716,79 zł, podatek 

od osób prawnych w kwocie 518.840,80 zł, od osób fizycznych 767.511,25 zł.  

Kolejnym czynnikiem, który w pewnym sensie blokuje rozwój Gminy jest zadłużenie na 

poziomie 40,47%, wykonanych dochodów ogółem 22.427.000 zł, zostało spłacone 574.000 zł 

w 2015 r. W obecnym roku Gmina ma do spłaty 574.000 zł kapitału i ok. miliona odsetek tj. 

ponad 800.000 zł. Jest to wywołane przez rok 2013, w którym Gmina zaciągnęła kolejne 

obligacje i kolejne zobowiązania w postaci obligacji. W 2014 roku występowała jeszcze 

karencja w spłacie zobowiązań. W 2015 roku i 2016 roku zostają spłacane w kwocie 540 tys. zł 

kapitału plus odsetki.  

Bardzo trudnym rokiem będzie rok 2017, ponieważ w tym roku Gmina nie będzie spłacać 

kapitału w kwocie 540 tys. zł a 2.574.000 zł plus odsetki. Pieniądze, które mogłyby zostać 

wykorzystane w inny sposób Gmina będzie zmuszona oddać do realizacji swoich zobowiązań. 

Wskaźniki dotyczące zadłużenia bardzo blokują Gminę, w 2017 roku dopuszczalny wskaźnik 

będzie kształtował się na poziomie 6,71 % a dopuszczalny to 7,23 % co spowoduje, że 

Regionalna Izba Obrachunkowa nie pozwoli Gminie zawrzeć dodatkowych zobowiązań na 

inwestycje. Ale wszystkie problemy są do rozwiązania. Pewne działania już zostały rozpoczęte 

w tym kierunku, także Gmina będzie chciała poradzić sobie i z tym problemem, aby te 

wskaźniki poprawić, oraz aby wystąpiły dalsze możliwości rozwoju.  

Podsumowując, wrócił do początku swojego wystąpienia, rok 2015 był rokiem trudnym, rok 

w którym zaczęto planować, dopiero utworzono dokumenty planistyczne. Zaczęto 

przygotować się pod nabory wniosków. Burmistrz liczy na to, że przyszłe lata będą jeszcze 

lepsze i że w następnych latach Gmina będzie mogła wejść w tzw. ,,twarde projekty”, te które 

są najbardziej widoczne. Nie będą to małe inwestycje, a będą to duże projekty i Gmina  

przygotowywać się pod nabory wniosków do takich projektów. Rok 2016 jest rokiem, gdzie do 

końca sierpnia i we wrześniu są okienka naborów na programy, na które będzie można 

aplikować i które przyczynią się to do rozwoju Gminy Szydłowiec.  

 

Ad 7b. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 

Gminy Szydłowiec za 2015 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i planów 

finansowych instytucji kultury oraz sprawozdania finansowego za 2015 rok. 

 

Uchwałą budżetową Nr 13/V/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku Rada Miejska w Szydłowcu 

uchwaliła budżet Gminy Szydłowiec na 2015 rok. W trakcie realizacji budżetu, w okresie do 

31.12.2015 roku, w wyniku podjętych uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu w sprawie zmian 

w budżecie oraz zarządzeń Burmistrza Szydłowca w sprawie zmian w budżecie: dokonano 

zmian w planie budżetowym polegających na:  

 zwiększeniu dochodów budżetowych o kwotę 4.812.966 zł,  

 zwiększeniu wydatków budżetowych o kwotę 4.677.529 zł,  

 zwiększeniu przychodów i rozchodów o kwotę 825.200 zł.  

 

1. Wykonanie dochodów budżetowych za 2015 roku wynosi 55 421 261,74 zł, co stanowi 

94 % założonego planu, w tym: 

Dochody bieżące wykonano w 96% założonego planu, z tego: 

 dochody własne gminy zostały wykonane w 93 %, 

 subwencja ogólna z budżetu  państwa  została przekazana gminie  w 100%,  
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 dotacje celowe i środki pozabudżetowe oraz środki z budżetu Unii Europejskiej 

przekazane gminie w 2015 roku to 97 % założonego planu. 

Natomiast Dochody Majątkowe wykonano w 75%. 

2. Należności wymagalne (dla których upłynął termin płatności w dniu 31 grudnia 2015 r.) 

gminy to kwota 4.329.246,55 zł.  

Szczególną uwagę należy zwrócić na należności wymagalne w Miejskim Ośrodku Pomocy 

Społecznej dz. 852 rozdz. 85212 § 2360 w kwocie 2.392.716,79 zł, są to zaliczki alimentacyjne 

i jest to dochód budżetu państwa. 

Zauważalny jest również wzrost zaległości na koniec 2015 r. w podatku od nieruchomości 

w stosunku do 2014 roku. Pomimo zabezpieczeń hipoteką i stosowania różnych form 

ściągnięcia należności zadania te stają się niemożliwe do realizacji. Na wszystkie zaległości 

zostały wystawione upomnienia, wszczęto egzekucję administracyjną.  

3. Umorzenia dochodów podatkowych za 2015 r.  wyniosły –  razem  60 560,23 zł. 

4. Skutki stosowania obniżki stawek podatkowych, ulg, zwolnień i umorzeń w podatkach 

lokalnych za 2015 rok to kwota 2.804.798,60 zł i w przeliczeniu na jednego statystycznego 

mieszkańca gminy na koniec 2015 r. wynoszą 147,44 zł. 

W 2015 r. na skutek zastosowania różnych form egzekucji z tytułu zaległości  podatkowych 

i o charakterze publicznoprawnym wpłynęło 234.452 zł. 

5. Wydatki budżetowe w 2015 roku realizowane były zgodnie z założeniami planu 

i wyniosły 54.621.370,19 zł, co stanowi 94 % planu w tym: 

 wydatki przeznaczone na sfinansowanie bieżących zadań gminy to kwota 

47.379.435,40 zł i stanowi 96 % założonego planu, 

 wydatki przeznaczone na sfinansowanie wydatków  inwestycyjnych i wydatków 

majątkowych  to kwota 7.241.934,79 zł, co stanowi 82 % założonego planu. 

Największy udział w  wydatkach ogółem stanowiły wydatki poniesione na oświatę – 42% i na 

pomoc społeczną – 21 %. 

 W 2015 roku  zrealizowano wydatki współfinansowane środkami UE, środkami 

budżetu państwa i środkami własnymi Gminy Szydłowiec  w kwocie 4.900.494,18 zł, tj. 93 % 

do planu. 

W 2015 roku w ramach funduszu sołeckiego zrealizowano wydatki w 97 %, tj. w kwocie 

264.653 zł. 

Z budżetu gminy Szydłowiec w roku 2015 przekazano podmiotom należącym 

i nienależącym do sektora finansów publicznych dotacje w wysokości 1 409.760,47 zł, 

tj. 99,92 % planowanych dotacji.  

Na koniec 2015 roku nie wystąpiły zobowiązania wymagalne. 

Na dzień 31 grudnia 2015 r. zobowiązania finansowe wynoszą 22.427.000 zł – z tytułu 

wyemitowanych obligacji komunalnych. Poziom zadłużenia na koniec 2015 roku wynosi 41% 

wykonanych dochodów, natomiast wskaźnik spłaty 4%. 

WYNIK ORAZ PRZYCHODY I ROZCHODY BUDŻETU roku 2015 
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Budżet Gminy Szydłowiec 2015 roku zamknął się nadwyżką w wysokości 799.891,55 zł do 

planowanej 709.437 zł. 

W roku 2015 zrealizowano przedsięwzięcia na kwotę 5.755.639 zł, co stanowi 96% 

założonego planu.  

Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Szydłowiec na dzień 31.12.2015 r. 

Gmina Szydłowiec była właścicielem gruntów o łącznej powierzchni 362 ha i wartości 

8.413160,80 zł. 

Mienie komunalne oprócz gruntów stanowią również budynki o łącznej wartości 

40.836.593,09 zł oraz budowle o łącznej wartości 78.949.162,03 zł. 

Pozostałe mienie komunalne stanowi majątek trwały w postaci maszyn i urządzeń 

technicznych, środków transportu, narzędzi i przyrządów, ruchomości i wyposażenia oraz 

środków trwałych w budowie. 

W okresie od 01.01.2015 r. do 31.12.2015 r. z tytułu gospodarowania mieniem komunalnym 

Gmina Szydłowiec uzyskała dochody w wysokości 937 062,55 zł oraz poniosła wydatki 

321.747,23 zł w rozdziale 70005. 

SZYDŁOWIECKIE CENTRUM KULTURY – ZAMEK w 2015 roku poniosło stratę 

w wysokości - 9.840,61 zł, która powstała z powodu naliczenia w koszty amortyzacji środków 

trwałych zasadniczych, na które nie ma pokrycia w przychodach. 

Powyższa strata pomniejszy Fundusz instytucji kultury. Na koniec roku 2015 wykonano 

przychody w kwocie 1.195.708,54 zł, natomiast koszty 1.205.549,15 zł. 

Na dzień 31.12.2015 r. nie wystąpiły należności. 

Stan zobowiązań na dzień 31.12.2015 r. wyniósł  24.729,61 zł i są to zobowiązania 

niewymagalne. 

Wartość aktywów i pasywów bilansu z wykonania budżetu Gminy na koniec roku 2015 

wynosiła 2.045.857,86 zł, nastąpił wzrost w stosunku do roku poprzedniego o kwotę 

567.766,73 zł. 

Rok 2015 zamknął się nadwyżką w kwocie 799.891,55 zł, która jest zgodna z kwotą nadwyżki 

wykazanej w sprawozdaniu Rb-NDS. 

Aktywa łącznego bilansu jednostek Gminy na koniec 2015 r. wyniosły 114.841.547,16 zł 

i wzrosły w porównaniu do stanu na początek roku o 1.025.914,09 zł. 

Wykazany w pasywach bilansu wynik finansowy na koniec roku wyniósł 6.339.588,64 zł. 

W sprawozdaniu łącznym rachunku zysków i strat jednostek budżetowych osiągnięte 

przychody w 2015 roku wyniosły 55.401.752,11 zł, a poniesione koszty stanowiły kwotę 

49.062.163,47 zł. 

Na koniec 2015 roku Gmina osiągnęła zysk w wysokości 6.339.588,64 zł, który jest zgodny 

z zyskiem wykazanym w sprawozdaniu Rachunek zysków i strat jednostki. 

Fundusz jednostki na 31 grudnia 2015 r. wyniósł 98.119.332,49 zł i jest zgodny z wykazanym 

funduszem w sprawozdaniu Zestawienie zmian w funduszu jednostki. 
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Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec zostało szczegółowo omówione na 

posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

 

Ad 7c. 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu nr Ra.168.2016 z dnia 27 kwietnia 

2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2015. 

 

Ad 7d.  

Z treścią uchwały Nr 1/2016 z dnia 23 maja 2016 r. Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Szydłowcu w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium, zapoznała przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Dorota Pęksyk. 

 

§ 1. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Szydłowcu po rozpatrzeniu sprawozdania 

rocznego  z wykonania budżetu Gminy za 2015 r. wraz z opinią Uchwała Nr Ra 168.2016 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 27 kwietnia 

2016 r. o tym sprawozdaniu, sprawozdania finansowego oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego wnioskuje o udzielenie Burmistrzowi Szydłowca absolutorium za 2015 rok. 

Uzasadnienie 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniach w dniach 11, 18 i 23 maja 2016 r. rozpatrzyła przedłożone 

przez Burmistrza: 

 sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za 2015 r. wraz z opinią Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o tym sprawozdaniu, 

 sprawozdanie finansowe obejmujące bilans z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec, 

bilans jednostki budżetowej, rachunek zysków i strat jednostek Gminy Szydłowiec, 

a także łączne zestawienie zmian funduszu jednostki, 

  informację o stanie mienia komunalnego. 

Ponadto dla oceny wykonania budżetu wykorzystano następujące dokumenty: 

  dokumentację zamówień publicznych, 

 protokoły z przeprowadzonych kontroli, 

 inne informacje i sprawozdania przedstawione w ciągu roku przez Burmistrza. 

 

1. Komisja oceniła wykonanie budżetu Gminy za 2015 rok stwierdzając, co następuje: 

1.1. Wykonanie dochodów budżetu w stosunku do przyjętego w uchwale budżetowej planu, 

po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przebiegał następująco: planowane dochody wykonano 

w wysokości 55.421.261,74 zł, co stanowiło 93,9 %  uchwalonego planu. 

Komisja zwróciła uwagę na znaczne odchylenie od planu w dziale 921 , rozdział 92195 przy 

realizacji projektu kluczowego, odchylenie w kwocie 847.657,10 zł. 

Z wyjaśnień uzyskanych przez Skarbnika Gminy wynika, że nadal są trudności z końcowym 

rozliczeniem w/w projektu w zakresie wydatków na budowę kanalizacji w ul. Widok, 

wydatków poniesionych na rewitalizację zamku oraz wydatków poniesionych na promocję 

projektu, w związku z czym gmina może nie odzyskać około 380.000 zł (wg stanu na dzień 31 

grudnia 2015 r.). Kwota ta nie jest jeszcze ostateczna, ponieważ trwa w dalszym ciągu 

weryfikacja wniosków zamykających projekt. 

Wykonanie dochodów w 2015 r. w stosunku do wykonania dochodów w roku 2014 było niższe 

o kwotę 4.443.178,12 zł, tj. ok. 8%, związane to było z realizacją zadań współfinansowanych 

środkami z Unii Europejskiej, zwłaszcza z realizacją „projektu kluczowego”, który w 2015 

roku był w ostatniej fazie realizacji. Dochody bieżące wynosiły 50.646.233,01 zł i były wyższe 

o ok. 3,7 % od wykonanych dochodów roku poprzedniego. Dochody majątkowe zostały 
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wykonane w kwocie 4.775.028,73 zł i były niższe o kwotę 6.237.060,36 zł od tych z 2014 r. 

w związku z planowanym zakończeniem realizacji projektu kluczowego. Dochody własne 

wykonane zostały w kwocie 19.401.551,97 zł. w tym wpływy z podstawowych dochodów 

podatkowych wykonano w kwocie 5.674.601,58 zł co stanowiło 89,4% założonego planu. 

Stan należności ogółem wobec Gminy Szydłowiec kształtował się na koniec 2015 r. na bardzo 

wysokim poziomie i wynosił 5.053.707,85 zł z odsetkami, w tym należności wymagalne 

wynosiły 4.448.036,61 zł wraz z odsetkami (według sprawozdania Rb27s na dzień 31 grudnia 

2015 r.) Stan należności wymagalnych zwiększył się w porównaniu do 2014 r. o kwotę 

662.836,56 zł. 

Komisja Rewizyjna analizując wykonanie budżetu za 2015 rok stwierdziła zwiększenie 

należności wymagalnych w podatkach o 18,2 % w porównaniu do roku 2014. Zaległości 

w podatkach dotyczą zwłaszcza podatku od nieruchomości oraz podatku od środków 

transportowych. Największe zaległości wystąpiły jednak z tytułu wypłaconych świadczeń 

z funduszu alimentacyjnego i zaliczki alimentacyjnej w kwocie 2.392.716,79 zł w stosunku do 

roku 2014 nastąpił ich wzrost o aż 499.787 zł. Z wyjaśnień złożonych przez Skarbnika Gminy 

oraz Naczelnika Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych wynika, że zaległości w podatkach 

spowodowane były w głównej mierze trudną sytuacją materialną podatników, którzy nie byli 

w stanie spłacać na bieżąco swoich zobowiązań. 

Komisja Rewizyjna przeanalizowała zobowiązania największych dłużników oraz zapoznała się 

z przedstawionymi przez Naczelnika Wydziału Podatków i Opłat trudnościami w ściągalności 

zobowiązań od podatników. W stosunku do zalegających podatników prowadzone jest na 

bieżąco postępowanie egzekucyjne. W 2015 r. w ramach windykacji przekazano do realizacji 

517 tytułów wykonawczych na kwotę 343.687,70 zł. i mimo prowadzonej intensywnej 

egzekucji zaległości utrzymują się na dość wysokim poziomie. Natomiast egzekucję zaliczek 

alimentacyjnych prowadzą właściwi komornicy sądowi. 

W 2015 r. umorzono zaległości podatkowe wraz z odsetkami na kwotę 60.560,23 zł. Skutki 

stosowania obniżek stawek podatkowych, ulg, zwolnień i umorzeń w podatkach lokalnych za 

2015 r. wynosiły 2.804.798,60 zł. 

Realizacja pozostałych dochodów własnych przebiegała bez znaczących odchyleń od planu. 

1.2. Realizacja planu wydatków budżetowych wynosiła 54.621.370,19 zł co stanowiło  

93,7 % uchwalonego planu, w tym wydatki bieżące wyniosły 47.379.435,40 zł a wydatki 

majątkowe 7.241.934,79 zł. 

Największy udział w wykonanych wydatkach stanowiły wydatki na oświatę i edukację, opiekę 

wychowawczą, które wyniosły 22.849.464,61 zł. tj. 41,8 % wydatków ogółem, następnie 

wydatki na pomoc społeczną i pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 12.431.436,36 

zł tj. 22,8 % wydatków ogółem, na administrację publiczną 5.416.024,85 zł tj. 9,9 % wydatków 

oraz na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego 4.956.252,63 zł tj. 9,0% wydatków ogółem 

oraz wydatki na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska 4.909.084,63 zł tj. 8,99 % 

wydatków ogółem. 

Komisja Rewizyjna zwróciła uwagę na utrzymujące się nadal bardzo wysokie wydatki na 

oświatę wraz z edukacyjną, opieką wychowawczą. Część oświatowa subwencji ogólnej 

otrzymana z budżetu państwa oraz dotacje celowe w 2015 r. pokryły tylko 61,3% wykonanych 

wydatków w tym zakresie, natomiast 38,7 % wydatków tj. 7.619.750,93 zł zostało 

sfinansowane z dochodów własnych Gminy. 

Komisja stwierdziła, że sygnalizowany przez Radę Miejską problem niewystarczających 

środków na remonty w szkołach i placówkach oświatowych został zauważony i był realizowany 

w 2015 r. przeznaczono na remonty w szkołach i placówkach oświatowych oraz na zakup 

materiałów do remontów około 280.000 zł ,co nie oznacza, że problem ten już nie istnieje. 

Pozostałe wydatki bieżące przebiegały bez znacznych odchyleń od planu. Na realizację zadań 
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własnych bieżących Gmina otrzymała i wydatkowała dotacje celowe w kwocie 

10.592.122,95 zł co stanowiło 97 % planu. 

Wydatki majątkowe zrealizowano w wysokości 7.241.934,79 zł ,co stanowiło 82,24 % planu. 

Największe odchylenia od planu wystąpiły w działach: 600, 750, 853 i 900 (średnio wykonanie 

76,49 %). Nierozdysponowana również była rezerwa celowa na inwestycje w kwocie 

456.000 zł. Zadania majątkowe w ramach Funduszu Sołeckiego zrealizowano w wysokości ok. 

97,3 % planu. Co do realizacji tych zadań Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag. 

W 2015 r. z budżetu Gminy Szydłowiec przekazano podmiotom należącym i nienależącym do 

sektora finansów publicznych dotacje w kwocie 1.409.760,47 zł , co stanowiło  99,9 % planu. 

Co do realizacji upoważnienia udzielonego Burmistrzowi przez Radę do dokonania zmian 

w planie wydatków Komisja Rewizyjna oraz RIO nie wniosły uwag. 

Komisja Rewizyjna sprawdziła, czy przy udzieleniu zamówień publicznych Burmistrz stosował 

ustawę prawo zamówień publicznych.  

Omówiono przetargi dotyczące realizacji n/w zadań: 

1. Rozbudowa, przebudowa budynku przy ul. Kościuszki 225 w Szydłowcu na działce 

o numerze ewidencyjnym 970/2 w celu utworzenia Żłobka Miejskiego. 

2. Budowa kanalizacji deszczowej w ulicach: Parkowa, Spacerowa, Żeromskiego, 

Mickiewicza i Kochanowskiego w Szydłowcu. 

3. Budowa budynku socjalnego przy ul. Piaskowej. 

Komisja omówiła również realizację zadań zgodnie z art. 237 ustawy o finansach publicznych 

co do których nie wniosła uwag. 

Komisja Rewizyjna zapoznała się też z protokołami kontroli, które omówiła p. Skarbnik 

Gminy. 

Komisja Rewizyjna analizowała również sprawozdanie z wykonania planu finansowego 

Szydłowieckiego Centrum Kultury – Zamek za rok 2015. Plan przychodów wykonano 

w wysokości 98,82 %, natomiast plan kosztów w wysokości 99,63 %. Na koniec 2015 r. nie 

wystąpiły należności niewymagalne, natomiast wystąpiły zobowiązania niewymagalne 

w kwocie 24.729,61 zł. 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała  sprawozdanie nie wnosząc żadnych uwag. 

1.3. Za 2015 rok Gmina Szydłowiec osiągnęła nadwyżkę budżetową w wysokości 

799.891,55 zł, przy planowanej 709.437 zł uwzględniając przychody i rozchody budżetu Gmina 

Szydłowiec osiągnęła na koniec 2015r., wolne środki w kwocie 445.400,59 zł. Stan zobowiązań 

Gminy wynosił na koniec 2015 roku 25.231.179,54 zł, w tym zobowiązania z tytułu 

wyemitowanych obligacji to kwota 22.427.000 zł. Zobowiązania niewymagalne podległych 

jednostek to kwota 2.804.179,54 zł ,w tym: zawiera się dodatkowe wynagrodzenie roczne, 

dodatek wyrównawczy dla nauczycieli oraz potrącenia od wynagrodzeń wypłaconych 

w grudniu 2015r. (ZUS, FP, podatek dochodowy, oraz rozrachunki z dostawcami). 

Zobowiązania wymagalne nie wystąpiły. 

Poziom zadłużenia na 31 grudnia 2015 r. wyniósł 40,5 % wykonanych dochodów, natomiast 

wskaźnik obciążenia spłatami zadłużenia w raz z odsetkami wyniósł 3,97 %. Wykonane 

dochody bieżące roku 2015 przewyższyły wydatki bieżące o kwotę 3.266.797,61 zł wobec 

czego zachowana została relacja określona w art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 

Zachowany został również dopuszczalny limit obciążenia budżetu spłatami zadłużenia 

i wskaźnik kwoty długu. 

Komisja Rewizyjna stoi na stanowisku, że godnym podkreślenia jest fakt realizacji wielu zadań 

inwestycyjnych oraz wykonania licznych remontów, zwłaszcza w szkołach i placówkach 

oświatowych bez konieczności zwiększania długu Gminy Szydłowiec, a wręcz przeciwnie przy 

jego obniżeniu. 

2. Komisja odniosła się również do sprawozdania finansowego Gminy obejmującego 

bilans z wykonania budżetu gminy oraz łączny bilans jednostek budżetowych 
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i samorządowego zakładu budżetowego Gminy, łączny rachunek zysków i strat jednostek 

Gminy, a także łączne zestawienie zmian w funduszu jednostek Gminy. 

Wartość aktywów i pasywów bilansu z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec na koniec roku 

2015 wynosiła 2.045.857,86 zł. W skład aktywów wchodzą m.in. należności i  rozliczenia, 

które na koniec 2015 r. wynosiły 254.984,82 zł oraz środki pieniężne w kwocie 1.790.873,04 

zł. Po stronie pasywów wykazano między innymi zobowiązania Gminy Szydłowiec z tytułu 

emisji obligacji, które wynosiły na koniec 2015 roku  22.427.000 zł i są zgodne ze 

sprawozdaniem Rb-Z. Wynik budżetu to nadwyżka w kwocie 799.891,55 zł osiągnięta na 

koniec roku, wykazana w pozycji II.1 pasywów bilansu, która jest zgodna z kwotą nadwyżki 

wykazanej w sprawozdaniu Rb-NDS za 2015 rok. Aktywa łącznego bilansu jednostek Gminy 

Szydłowiec na koniec 2015 r. wyniosły 114.841.547,16 zł i wzrosły w porównaniu do stanu na 

początek roku o ok. 0,9 %. Aktywa obrotowe wyniosły 10.678.800,76 zł na kwotę aktywów 

obrotowych składają się między innymi należności krótkoterminowe w kwocie 

9.931.097,35 zł. Wykazana w pasywach bilansu wartość funduszu wynosi 104.458.921,13 zł 

i zgodna jest z kwotą funduszu ujętą w zestawieniu zmian w funduszu na koniec roku. 

W pasywach bilansu jednostek ujęte są również zobowiązania krótkoterminowe w kwocie 

9.044.638,20 zł i fundusze specjalne w kwocie 1.337.987,83 zł i dotyczą zobowiązań  z tytułu 

dostaw towarów i usług, zobowiązań wobec budżetów, zobowiązań z tytułu naliczenia 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego oraz pochodnych od wynagrodzeń oraz pozostałych 

zobowiązań. W porównaniu do roku ubiegłego zobowiązania te zmniejszyły się o kwotę 

3.402.892,08 zł. Wykazany w pasywach bilansu wynik finansowy na koniec roku wyniósł: zysk 

netto +39.144.035,52 zł oraz strata netto -32.804.446,88 zł i jest zgodny z wykazanym 

wynikiem finansowym w sprawozdaniu Rachunek zysków i strat, tj. 6.339.588,64 zł. 

W sprawozdaniu łącznym rachunku zysków i strat jednostki osiągnięte przychody netto 

z podstawowej działalności w 2015 roku wyniosły 54.402.881,18 zł a poniesione koszty 

stanowiły kwotę 48.211.108,79 zł. W porównaniu do roku ubiegłego przychody netto 

zmniejszyły się o kwotę 4.518.311,38 zł w związku z zakończeniem projektu kluczowego. 

Koszty działalności operacyjnej zwiększyły się o kwotę 990.020,47 zł. Pozostałe przychody 

operacyjne zwiększyły się w porównaniu do roku ubiegłego o kwotę 23.131.05 zł, w tym inne 

przychody operacyjne. Pozostałe koszty operacyjne zmniejszyły się o kwotę 667.838,21 zł. 

Koszty finansowe zmniejszyły się o kwotę 215.385,70 zł, w tym z tytułu odsetek od obligacji. 

Na koniec 2015 roku Gmina Szydłowiec osiągnęła zysk w wysokości + 6.339.588,64 zł który 

jest zgodny z zyskiem wykazanym w sprawozdaniu „Rachunek zysków i strat jednostki”. 

Fundusz jednostki na 31 grudnia 2015 r. wyniósł 98.119.332,49 zł i jest zgodny z wykazanym 

funduszem w sprawozdaniu  Zestawienie zmian w funduszu jednostki. 

3. Komisja Rewizyjna przeanalizowała także przedłożoną przez Burmistrza informację 

o stanie mienia komunalnego. 

Jak wynika z przedłożonej informacji stan gruntów w okresie od 01.01.2015 do 31.12.2015 

uległ zwiększeniu o kwotę 744.785,32 zł. Gmina w tym czasie zapłaciła za grunty zajęte 

w latach poprzednich pod budowę ulic: Pięknej, Iłżeckiej, Kościuszki, Kolejowej i Staszica. 

Należy podkreślić, że wydatki te znacznie obciążyły budżet w roku 2015. Zmniejszenie 

wartości stanu gruntów o kwotę 77.099,11 zł było wynikiem z przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności i sprzedaży gruntów. 

Stan budynków na dzień 31.12.2015 r. wynosił 40.836.593,09 zł. W analizowanym okresie stan 

budynków zwiększył się o 1.214.415,05 zł. 

Na wartość majątku komunalnego składają się również budowle o łącznej wartości 

78.949.162,03 zł z czego 56.745.906,72 zł stanowią budowle pozostające w bezpośrednim 

zarządzie Gminy, natomiast 2.418.095,31 zł stanowią budowle zarządzane przez jednostki 

budżetowe Gminy oraz udziały w spółkach 19.785.160 zł .Pozostałe mienie komunalne stanowi 



 
 

19 
 

majątek trwały w postaci maszyn i urządzeń technicznych, środków transportu, narzędzi 

i przyrządów, ruchomości i wyposażenia oraz środków trwałych w budowie. 

W 2015 roku z tytułu gospodarowania mieniem komunalnym Gmina Szydłowiec uzyskała 

dochody w wysokości 937.062,55 zł oraz poniosła wydatki w wysokości 321.747,23 zł. 

Komisja Rewizyjna oceniła przedłożone przez Burmistrza sprawozdania jako kompletne 

i przejrzyste. Dane zawarte w przedstawionym sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu 

Gminy Szydłowiec za 2015 rok są zgodne z uchwałą budżetową na rok 2015 po dokonanych 

zmianach, ze sprawozdaniem z wykonania budżetu oraz ze sprawozdaniem finansowym Gminy 

Szydłowiec za 2015 rok. Powyższa ocena pokrywa się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie, która co należy podkreślić jest bez uwag. 

Na podstawie powyższej analizy Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła wykonanie 

budżetu na 2015 rok. Zdaniem Komisji powyższe ustalenia dają podstawę do wystąpienia 

do Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie absolutorium za 2015 rok. 

Na posiedzeniu obecnych było 7 Radnych, na regulaminową liczbę 7 członków Komisji 

wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym: 

7 - głosami za,0 - głosów przeciwnych, 0 - głosów wstrzymujących się. 

§ 2. Upoważnia się Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej do przekazania niniejszej uchwały 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Szydłowcu w celu przesłania jej do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie. 

 

Ad 7e. 

Wiceprzewodniczący RM Józef Jarosiński odczytał uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu z dnia 1 czerwca 2016 r. 

nr Ra.221.2016 w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Szydłowcu w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium z wykonania budżetu za rok 

2015. 

 

Ad 7f.  

Przewod. obrad otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 

 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa wyraził publicznie uznanie dla Burmistrza 

Szydłowca za jego pracę nad budżetem 2015 roku. Nowy Burmistrz po wyborach wspólnie 

z Radą zajął się projektem budżetu, który pozostał po poprzednim Burmistrzu i zarządzie. Przy 

dużej współpracy z radną Dorotą Jakubczyk oraz z pracownikami Urzędu Miejskiego, 

dokonano bardzo dużych zmian, m. in. wydatków inwestycyjnych w kwocie 3 mln. zł. 

Podkreślił, aby wszyscy zdali sobie sprawę jak wielką gospodarnością, uporem, 

zaangażowaniem i chęcią poprawy wykazała się obecny Burmistrz, że z tych 3 mln zł zrobiono 

ok. 7 mln. zł wydatków inwestycyjnych. Wyraził słowo uznania i gratulacje dla Burmistrza 

Szydłowca. Chciałaby, aby to wybrzmiało, że Burmistrz wykazał się dużą gospodarnością 

i chęcią wykorzystania maksymalnie w jak najlepszy sposób środków. Styl zarzadzania 

środkami i priorytety, które zostały przyjęte w pojęciu radnego są mu bardziej bliskie 

w stosunku do tych, które był priorytetami poprzedniego zarządu.  

 

Przewod. Kom. Budżetu Dorota Jakubczyk przed rozpoczęciem swojej wypowiedzi 

wyraziła niezmierną radość, że media są obecne na sali obrad. Obawiała się, że nie będzie na 

sali Redaktora Naczelnego portalu ,,Nasz Szydłowiec” Pana Marcina Banaszczyka. Bardzo 

radnej miło, że jest obecny na sali i podziękowała za to.  

Bardzo dużo zostało już powiedziane, również w tych tematach, które chciała radna poruszyć. 

Projekt budżetu na 2015 rok, opracowany został przez poprzedni zarząd. Obecny Burmistrz po 

objęciu swojej funkcji z końcem roku przystąpił do zmiany tego projektu. W dniu 15 stycznia 
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2015 roku, Burmistrz przedłożył stosowną autopoprawkę do projektu budżetu na 2015 rok. 

W wyniku tej autopoprawki plan zarówno dochodów jak i wydatków w projekcie uległ 

zwiększeniu o kwotę ok. 2 mln zł. W tym plan wydatków majątkowych o kwotę 2.187.000 zł, 

przez zmianę per salda zmniejszyły się wydatki bieżące o kwotę pond 278.000 zł. 

Autopoprawka ta stanowiła bardzo obszerny dokument, wymagała bardzo dużego nakładu 

pracy. Wyraziła bardzo duże słowa uznania dla Burmistrza Szydłowca. Dokument zawierał 13 

stron i objął, aż 12 działów budżetu, w których dokonano rekonstrukcji w głównej mierze 

wydatków, ponieważ plan dochodów dotyczył tylko jednego działu w projekcie budżetu. 

Z perspektywy czasu można zauważyć, że posunięcia Burmistrza w zakresie tej rekonstrukcji 

okazały się bardzo trefne. Zwłaszcza dobrym posunięciem było uwolnienie w projekcie budżetu 

kwoty ok. 873.000 zł w celu utworzenia tzw. rezerwy celowej inwestycyjnej, która na etapie 

wykonywania budżetu już uchwalonego, a zwłaszcza na etapie zamykania budżetu na koniec 

2015 roku, okazała się zbawienna w kontekście uznania przez Mazowiecką Jednostkę 

Wdrażania Projektów Unijnych w części wydatków realizowanych w ramach projektu 

kluczowego w kwocie ok. 400.000 zł, jako niekwalifikowalne. Co to znaczy 

niekwalifikowalne, ponieważ nie wszyscy poruszają się w sferze nazewnictwa finansowego, 

wytłumaczyła, że nie kwalifikowalność wydatku oznacza, że pieniądze mogły wpłynąć 

z budżetu Unii Europejskiej na realizację tego projektu, ale w wyniku pewnych uchybień 

zostało to zakwestionowane, w wyniku czego Gmina te wydatki musiała pokryć z własnych 

środków.  

Autopoprawka do projektu budżetu zwłaszcza w zakresie planowanych wydatków 

budżetowych wzbudziła bardzo wiele kontrowersji, zwłaszcza w obszarze wydatków na 

oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą, które w wyniku autopoprawki zmniejszyły się 

o kwotę ok. 809.000 zł. Wiele było dyskutowane w tym temacie, włożono ogromną pracę, aby 

porównać wydatki wykonane za 2014 rok z tymi zaplanowanymi na rok 2015. Porównanie 

procentowe. Było to uzasadnione, ponieważ okazało się, że w wielu obszarach wydatki te były 

zawyżone. Czas pokazał, że racja w tym obszarze należała do Burmistrza Szydłowca i było to 

bardzo stosowne posunięcie.  

Odnosząc się do sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok, w którym dochody zostały 

realizowane w 93,9 % a wydatki 93,7%, odchylenie rzędu ok. 6 % po obydwóch stronach 

budżetu. Przy budżecie ok. 56 mln zł, to jest bardzo znikome odchylenie. Pogratulowała 

wykonania budżetu Burmistrzowi Szydłowca, Skarbnik Gminy, ponieważ jest to jej bardzo 

duża zasługa i ogrom pracy i dopilnowania z jej strony. Podziękowała naczelnik Wydziału 

Podatków i Opłat Lokalnych Barbarze Majewskiej, która jako naczelnik dba, aby dochody 

spływały, aby można było dokonywać wydatków, wkłada w to bardzo wiele pracy przy czym 

jest osobą niezwykle uprzejmą i miłą.  

Padało dziś wiele cyfr przy opiniach, przy przedstawianiu, ale jest to troszeczkę ,,suche” 

pozwoliła sobie zrobić ,,mała wycieczkę” po omawianym budżecie. Poruszyła tylko te działy 

budżetu, w których coś się dzieje, które są znaczące, dotyczące obszarów działania Gminy 

zwłaszcza zadań własnych, wiadome jest, że realizowane są również zadania z zakresu 

administracji rządowej, które są praktycznie przepływem przez konta Gminy.  

Dział 600 ,,Transport i Łączność” czyli drogi gminne, wykonanie ok. 672.000 zł, w tym 

inwestycji ok. 352.000 zł. Biorąc pod uwagę potrzeby w tym zakresie, jest to bardzo mało. 

Wszyscy mają tego świadomość, ale żywiona jest nadzieja, że będzie lepiej. Zwłaszcza na 

drogach wiejskich oraz w północnej część Gminy, która wymaga doszacowania 

i doinwestowania. Zwróciła uwagę na drogi osiedlowe, które od lat nie były wykonywane i są 

niedoszacowane. Jedno zadanie zostało wykonane był to ,,piękny wydatek” był to bardzo duży 

wyjątek w tej kwestii, było to wykonanie ul. Pięknej, ale nie będzie rozwijała tego tematu, 

ponieważ kosztem tej inwestycji można było wykonać wiele dróg wiejskich i osiedlowych.  
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Dział 700 ,,Gospodarka mieszkaniowa” zrealizowana w kwocie ok. 523.000 zł, w tym ciągnące 

się za Gminą wypłaty z tytułu zajętych gruntów pod ul. Piękną, ul. Iłżecką oraz inne. Z roku na 

rok ciągnie się z Gminą ten ,,ogon”, ponieważ w 2015 roku było to 150.000 zł, przed Gminą są 

nadal zobowiązania. Następnym wyzwaniem są plany zagospodarowania przestrzennego, które 

wciąż Rada uchwala, które są aktualizowane. Jest to niezmiernie potrzebne, chociażby pod 

aplikowanie o środki zewnętrzne. Jest to bardzo duży wydatek.  

Dział 750 ,,Administracja Publiczna” jest wydatkiem dużym w kwocie ok. 5.400.000 zł, w tym 

są zadania rządowe, o których już wspominała, ale niestety Gmina do tych zadań musi 

dokładać, ponieważ Rząd niedoszacowuje tych zadań tj. rada gminy – 288.000 zł, urząd gminy 

ok. 4.800.000 zł. Na promocję w 2015 roku były niewielkie wydatki ok. 150.000 zł. Nie będzie 

się bardzo zgłębiała co do tych wydatków, ponieważ uważa, że mówienie głośno o pewnych 

kwestiach nie jest na miejscu. Aby coś powiedziane nie było w późniejszym czasie 

wykorzystywane a zwłaszcza co do niektórych osób.  

Dział 754 ,,Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa” - 754.000 zł, to pond 

milion złotych dokładnie 1.032.000 zł, w tym Ochotnicze Straże Pożarne – ok. 431.000 zł, tj. 

działalność bieżąca. Wszyscy mogą doświadczyć tego na co dzień, jak OSP jest potrzebne. OSP 

muszą funkcjonować i utrzymywać gotowość bojową, w tym to słynne OSP Majdów – 159.000 

zł. Przykładem może być piec dla OSP Wola Korzeniowa i wiele innych wydatków.  

Obrona cywilna, zadanie rządowe – ok. 63.000 zł, Straż Miejska – 523.000 zł. Niechciała by 

komentować tego rozdziału, czas pokaże czy likwidacja Straży Miejskiej była dobrą decyzją 

czy złą.  

Dział 757 ,,Obsługa Długu Publicznego” – ok. 829.000 zł, za jeden rok. Czy to dużo czy mało, 

jest tak rok do roku, ale bywało więcej i nawet ponad milion złotych. Od kilkunastu już lat 

uzbierało się i zbierać się będzie, ponieważ są zaciągnięte zobowiązania i zgodnie z zawartymi 

umowami należy je spłacać. Burmistrz Szydłowca już myśli co ma zrobić z tym problemem, 

aby nie zablokować Gminy i jej rozwoju. Jest wiele instrumentów na rynku i pojawiają się 

coraz to nowsze korzystniejsze dzięki, którym można znaleźć sposób. Nikt w Gminie tych 

zobowiązań nie umorzy, i wszyscy powinni mieć tego świadomość, ale w pewnym stopniu tak 

należy to wszystko zorganizować, aby przynajmniej w najbliższej perspektywie móc wdrażać 

i realizować inwestycje dla całej Gminy. Ponieważ służyć to będzie wszystkim mieszkańcom 

dla zrównoważonego rozwoju. 

Dział 758 ,,Różne rozliczenia” (rezerwy) w którym nie wykorzystano – 683.000 zł. W ocenie 

radnej jako finansowca było to bardzo dobre posunięcie. Bardzo dobra strategia planistyczna. 

Pogratulowała takiego rozwiązania Burmistrzowi Szydłowca. W związku z zagrożeniami 

wynikłymi z projektu kluczowego, miało to bardzo duże znaczenie i wpłynęło na dobry wynik 

finansowy Gminy.  

Dział 851 ,,Ochrona Zdrowia” to ok. 325.000 zł, to głównie wydatki w zakresie zwalczania 

narkomanii i przeciwdziałania alkoholizmowi. Zadania te są realizowane przez Burmistrza 

Szydłowca i przez Gminną Komisje Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii. 

Bardzo dobrze, że występują takie środki, a korzystają z nich głównie dzieci. Bardzo wiele 

podmiotów uzyskało dotacje, głównie na zajęcia pozalekcyjne, na organizację wypoczynku czy 

to letniego czy zimowego. Według wyliczeń radnej z zestawień to ok. 112 dotacji, jest to bardzo 

dużo. Liczba ta mówi sama za siebie.  

Dział 801/854 ,,Oświata i wychowanie oraz Edukacyjna Opieka Wychowawcza” wykonanie 

ok. 23 mln zł. Już zostało wcześniej powiedziane, że to bardzo dużo. Gmina z własnych 

środków musi dokładać do oświaty, a to są środki, które mogłaby przeznaczyć na rozwój 

Gminy. Gdyby oświata był w całości finansowana odgórnie, każda jedna jednostka samorządu 

terytorialnego, radna ma tutaj również na myśli powiaty i województwa, inaczej by 

funkcjonowały. Cieszy fakt, że przeznaczono w końcu środki na remonty szkół ok. 280.000 zł, 

bardzo ważną kwestią, która była poruszana przez Komisję Edukacji i przewodniczącego 
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M. Kapturskiego było wspólne obranie strategii nacisku, aby pieniądze na remonty szkół się 

znalazły. W tym temacie jest dobra wola Burmistrza i w tym kierunku nadal będą wykonywane 

działania.  

Zakup pomocy dydaktycznych – ponad 400.000 zł, poinformowała, że godnym podkreślenia 

jest fakt, że nigdy nie wystąpiła tak wysoka kwota na zakup pomocy dydaktycznej i nigdy nie 

przeznaczono na te cele tyle środków. Na kondycję oświatową i na dokładanie środków bardzo 

duży wpływ ma niż demograficzny, ponieważ wiadome jest wszystkim jaka jest sytuacja, 

uczniów wciąż ubywa. Bardzo małe środki z subwencji oświatowej, które nie są współmierne 

do potrzeb. Było obiecywane, że znacznie wzrośnie algorytm na każdego ucznia, a okazało się, 

że miało wzrosnąć o 120 zł, co w globalnej skali dałoby jakąś godna pulę pieniędzy, a wzrosło 

jedynie o 26 zł. Jest to bardzo niewiele.  

Karty Nauczyciela radna nie neguje, ponieważ Karta Nauczyciela rządzi się swoimi prawami, 

ale nie ulega wątpliwości, że powinna w jakiś sposób zostać zmodyfikowana. Występuje 

jeszcze jeden problem jest nią baza oświatowa, którą posiada Gmina. Szkoły z zewnątrz 

wyglądają dobrze, jednak baza ta już się starzeje, wymaga bardzo wielu nakładów finansowych 

na remonty. W tym temacie powstają bardzo duże problemy w każdej placówce tj. szkoły, 

przedszkola lub inne placówki oświatowe. Należy o tym problemie głośno mówić.  

Podziękowała dyrektor ZEiFO Ewie Walczak, która jest osobą bardzo kompetentną i bardzo 

pomocną. Pani Dyrektor sprawuje pieczę nad budżetem, który zawiera, aż 12 rozdziałów.  

Dział 852 ,,Pomoc Społeczna” i dział 853 ,,Pozostałe Zadania w Zakresie Polityki Społecznej” 

to kwota ok 12.600.000 zł, zawartych w aż 16 rozdziałach w tym budżecie Gminy. Jest to 

niezwykle trudny obszar, zadania wrażliwe i kontrowersyjne do realizacji. Wyraziła wielkie 

uznanie dla Burmistrza w sprawie trafnego wyboru nowej Dyrektor MOPS Wioletty 

Kucharskiej. Dyrektor jest w Gminie od niedawna, a dała się poznać jako osoba wrażliwa 

i pomocna. Osobą która nigdy nie odmówiła pomocy. Radni niejednokrotnie zwracali się do 

Dyrektor MOPS o pomoc w wypadkach losowych dla mieszkańców i nigdy nie otrzymali 

odpowiedzi odmownej.  

Podziękowała bardzo serdecznie dyrektor MOPS Wioletcie Kucharskiej.  

Podziękowała Burmistrzowi za budowę Żłobka Miejskiego, który był tak bardzo wyczekiwany. 

Pokazuje czas, że jest obłożenie miejsc w tym Żłobku i jest już kolejka do przyjęcia. 

Ta inwestycja była niezmiernie ważna i potrzebna. Podziękowała, również naczelnik Wydziału 

Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji Urszuli Grzmil, która całym sercem była 

zaangażowana w realizacje tego zadania.  

Sukcesem jest również ,,becikowe”. Na obszarze byłego regionu radomskiego nie ma drugiej 

gminy, która wprowadziłaby ,,becikowe”. Wypłacone z tego tytuły już ponad 100 świadczeń 

w 2015 r. Świadczy to o tym, że była to świetna inicjatywa i super pomysł Burmistrza 

Szydłowca.  

Dział 900 ,,Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska’ wykonanie to kwota ok. 

4.900.000 zł. Bardzo trudny obszar działania w tym budżecie, w których na inwestycje 

przeznaczono kwotę 1.700.000 zł. Bardzo podziękowała kierownikowi Edwardowi Pawlikowi 

za życzliwość, operatywność i posiadaną wiedzę. Wszyscy, którzy zwrócą się do Kierownika 

otrzymują pomoc. Temat budynku socjalnego, radni upominają się o niego od dawna. 

Inwestycja jest na pierwszym etapie - 215.000 zł, ale jest bardzo wyczekiwana. Problemem 

w Gminie jest brak noclegowni, jest to inicjatywa cenna i godna, aby ją realizować.  

Dział 921 ,,Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego” to kwota ok. 3.900.000 zł, w tym 

projekt kluczowy jako zadanie wiodące w kwocie 3.861.000 zł. Zostało już wcześniej 

powiedziane o problemach z rozliczeniem. W poprzednich latach głównie wydatki finansowane 

były z środków europejskich, a w roku 2015 wydatki są z ,,dziewiątką” czyli jako udział własny 

Gminy, a to jest kwota prawie 2.900.000 zł. Takie obciążenie finansowe dla tego budżetu jest 

bardzo duże. Można sobie tylko wyobrazić co można było wykonać za tą kwotę. Dobrze jednak, 
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że jest projekt kluczowy, ponieważ dzięki niemu to miasto wypiękniało. Ale gdyby ten wydatek 

został rozłożony na kilka lat a nie tylko rok 2015. Może wynikało to z harmonogramu. 

Obecnemu Burmistrzowi Szydłowca przypadło zamknąć projekt kluczowy, wie ile to 

kosztowało Burmistrza zdrowia, wyjazdów, przeprowadzonych w tym temacie rozmów, aby 

zniwelować te pieniądze, które nie trafiły do budżetu Gminy, z materiałów wynika, że mogło 

to być o wiele więcej. Zasługą Burmistrza jest to, że uratował dużą cześć tych pieniędzy. 

Podziękowała za to Burmistrzowi, naczelnik Urszuli Grzmil,  pani Milenie Gruszczyńskiej oraz 

Skarbnik Gminy, która odpowiedzialna jest za rozliczenia finansowe.  

Dział 920 ,,Kultura Fizyczna” – ok. 300.000 zł, w tym zadania bieżące w zakresie sportu 

gminnego. 

Na koniec roku 2015 pozostały zobowiązania niewymagalne, w tym obligacje pond 22 mln zł. 

Jest to duży dług, który jak powiedział Burmistrz blokuje rozwój Gminy i rzeczywiście 

najwyższy czas, aby znaleźć jakieś rozwiązanie. Przy przyjęciu po stronie rozchodowej budżetu 

spłaty w 2017 roku kwoty 2.500.000 zł, praktycznie zablokuje Gminę. Nie będzie również 

żadnych szans na pozyskanie środków z zewnątrz. Nadwyżka budżetowa w kwocie ok. 800.000 

zł, po uwzględnieniu przychodów, rozchodów. Wole środki – 435.000 zł, które się bardzo 

przydały, zostały już rozdysponowane z wielkim pożytkiem zwłaszcza na inwestycje tego roku.  

Dzięki Funduszowi Sołeckiemu mieszkańcy terenów wiejskich mogą w jakiś sposób 

współdecydować w niewielkim stopniu o zadaniach realizowanych w ramach tego Funduszu. 

Fundusz Sołecki został wykonany w kwocie ok. 265.000 zł, ok. 98 % planu.  Bardzo jest to 

ważne dla sołtysów i mieszkańców wsi. Bardzo podziękowała za jego realizację Burmistrzowi 

oraz kierownikowi Edwardowi Pawlik, ponieważ to na kierowniku głównie opiera się realizacja 

tych zadań. 

Szydłowieckie Centrum Kultury – Zamek w którym pięknie wykonano budżet po stronie 

przychodów, ponieważ jest tam inna specyfika. Występują przychody i rozchody, a w budżecie 

są dochody i wydatki. Duży podziw wyraziła w stosunku do dyrektor SCK Małgorzaty 

Bernatek, można zauważyć, że żyje tym wszystkim. Dyrektor ma ograniczone środki, ponieważ 

to, że Zamek został pięknie odremontowany i pozyskano środki to jeszcze nie wszystko, ale 

pociąga to za sobą obecnie koszty, które się znacznie zwiększyły. Radna wie, że Dyrektor 

zrobiłaby o wiele więcej, ponieważ dysponuje ogromną energią, ale niestety ma związane ręce. 

Serdecznie podziękowała i pogratulowała Dyrektor SCK.  

Na zakończenie dodała, że budżet wykonano bardzo dobrze. Wykupiono obligacje na ok. 

600.000 zł. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej nie wykazała żadnej uwagi. 

W poprzedniej kadencji opinie były albo negatywne, albo z wieloma uwagami. Obecna opinia 

jest bez żadnej uwagi, wyraziła z tego powodu duże zadowolenie i pogratulowała jej 

Burmistrzowi Szydłowca i Skarbnik Gminy.  

 

Ad 7g. 

Przewod. Marek Artur Koniarczyk przedstawił projekt w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania Burmistrza Szydłowca z wykonania budżetu za 2015 rok 

i sprawozdania finansowego wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z przepisami art. 270 ust. 4 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r., poz. 885 ze zm.) organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązany jest rozpatrzyć i zatwierdzić 

sprawozdanie z wykonania budżetu. Burmistrz Szydłowca przedłożył do Rady Miejskiej 

wszystkie dokumenty potrzebne do podjęcia w/w uchwały. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Komisja Edukacji pracowała nad projektem uchwały w części ,,Pomoc społeczna”, 

,,Szydłowieckie Centrum Kultury – Zamek” oraz ,,Oświata” i zaopiniowała go pozytywnie.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 9 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy. 

 

Ad 7h.  

Przewod. Marek Artur Koniarczyk przedstawił projekt w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Szydłowca absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok wraz z uzasadnieniem. 

Podejmowanie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza należy do wyłącznej 

kompetencji Rady Miejskiej. Burmistrz Szydłowca przedłożył wymagane przepisami art. 271 

ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2013 r., poz. 885 ze 

zm.) dokumenty, sprawozdania i opinie. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad oznajmił, że tryb głosowania nad projektem uchwały w sprawie  udzielenia 

Burmistrzowi Szydłowca absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok powinien być 

bezwzględnie jawny i zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym ,,Uchwałę 

w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu rady gminy”. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosownie projekt uchwały: 

za – 10 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy. 

 

Przewod. obrad serdecznie pogratulował Burmistrzowi Szydłowca udzielonego mu 

absolutorium. 

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew podziękował bardzo za zaufanie i udzielnie mu 

absolutorium. Wszystkie ciepłe słowa traktuje jako pewnego rodzaju nobilitację i kredyt 

zaufania, którego nie chciałby zmarnować. Widome jest, że praca w samorządzie to praca na 

żywym organizmie i nietrudno w niej o potknięcia. Bardzo Burmistrzowi zależy, aby nie 

zawieść zaufania radnych i zaufania społeczności. Podziękował Skarbnik Gminy, Sekretarz, 

Zastępcy Burmistrza oraz wszystkim pracownikom, dyrektorom jednostek, prezesom spółek, 

dyrektorom placówek oświatowych szkół i przedszkoli, Szydłowieckiemu Centrum Kultury – 

Zamek, dyrekcji Żłobka Miejskiego, naczelnikom wydziałów Urzędu Miejskiego.  

Sołtysom, którym bardzo podziękował za współpracę i ma nadzieję, że wciąż się tej współpracy 

wzajemnie będą uczyć, ta współpraca dojrzewa i przynosi powoli pożądane efekty. 

Podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do tego, aby ten budżet został zrealizowany. 

Zespołowi ludzi, którzy pomogli i współpracowali z Burmistrzem, aby w Gminie dobrze się 

działo. Do wielu sytuacji jeszcze należy dojrzeć. Kierunek, który jest obrany i realizowany jest 

słuszny i Burmistrz z tego kierunku nie zejdzie, ponieważ jego zadaniem jest praca na rzecz 

mieszkańców, ludzi i wszystko co wykonuje jest tym celom podporządkowane.  
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Ad 8 i 9. 

Radna Dorota Jakubczyk złożyła interpelację w sprawie drogi do miejscowości Łazy (droga 

przez las od strony Szydłowca) występują tam bardzo duże nierówności (doły) i po burzy 

gradowej spłynął żużel z tej drogi. Poprosiła o dowiezienie i uzupełnienie tych ubytków, 

ponieważ są duże problemy z poruszaniem się po tej drodze autem.  

Druga interpelacja związana jest z ulicą Widok i Radomską, wyjeżdżając od siedziby Starostwa 

Powiatowego, czy koło Urzędu Skarbowego lub koło siedziby PZU. Poprosiła o umieszczenie 

tam jakiś znaków, aby w pewnej odległości tych aut nie można było parkować, ponieważ 

wyjeżdżając nie ma w ogóle widoczności. Wystąpiło już tam bardzo dużo kolizji drogowych. 

Sama radna ma obawy prowadząc tam auto. Poprosiła o rozwiązanie tego problemu. 

 

Burmistrz Artur Ludew w odpowiedzi na interpelację poinformował, że droga w kierunku 

Łazy w miarę możliwość zostanie naprawiona w jak najbliższym czasie. Natomiast jeżeli 

chodzi o ul. Widok i Radomską został przedłożony z Urzędu Miejskiego projekt zmian 

organizacji ruchu, ponieważ w wielu miejscach oznakowanie wymaga interwencji. W tym 

momencie oczekiwana jest odpowiedź z Komendy Powiatowej Policji w temacie 

przedłożonych propozycji i na tej podstawie będę dokonywane te zmiany. Jeżeli chodzi o tą 

konkretną sprawę zostanie ona zbadana, aby można było wcześniej na to zareagować.  

 

Ad 10. 

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 pismo otrzymane drogą elektroniczną z Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii 

Rozwoju Urzędu Miejskiego, w którym poinformowano, że Gmina Szydłowiec 

przystąpiła do opracowanie Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Szydłowiec 

2016-2023,  

 pismo otrzymane drogą elektroniczną od p. Leszka ████ dotyczące propozycji 

realizacji programu Miasto  Szydłowiec  etyczne w praktyce, wraz z odpowiedzią 

Przewodniczącego Rady Miejskiej,  

 pismo z dnia 19 maja 2016 r. od Klubu Radnych Wspólnoty Ziemi Szydłowieckiej 

z ,,Regulaminem Klubu Radnych Wspólnota Ziemi Szydłowieckiej”, 

 pismo z dnia 23 maja 2016 r. od Klubu Radnych Wspólnoty Ziemi Szydłowieckiej 

w sprawie odpowiedzi na pismo BRM.0004.17.2016 z 26.04.2016 r. dotyczące 

działalności Klubu,  

 w dniu 7 czerwca 2016 r. do Rady Miejskiej przekazano informację dotyczącą 

sprawdzianu przeprowadzonego w klasie szóstej szkoły podstawowej 

w poszczególnych placówkach oświatowych Gminy Szydłowiec,  

 pismo z dnia 12 czerwca 2016 r. od Stowarzyszenia ,,ES” Eko Szydłowiec w dotyczące 

podziękowania za zrozumienie dla problemu jakim była planowana inwestycja 

w postaci fermy norek w Zdziechowie oraz problem związany z ochrona środowiska 

w Gminie Szydłowiec i jakość pracy komórki ds. ochrony środowiska w Referacie 

Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska,  

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że w najbliższym czasie Rada Miejska podejmie 

odpowiednie kroki dotyczące pisma od Stowarzyszenia ,,ES” Eko Estetyka. Możliwe, że 

poproszeni zostaną przedstawiciele Stowarzyszenia o bliższe wyjaśnienie kwestii, które chcieli 

zawrzeć w treści tego pisma. 

 pismo z dnia 30 maja 2016 r. od Sołtysa wsi Sadek Zygmunta Matli w którym zwraca 

się z prośbą o przyłączenie do kanalizacji miejscowości Sadek Komorniki wraz 

z Barakiem oraz Wolą Korzeniową. Do pisma dołączone są podpisy 34 mieszkańców 

sołectwa Sadek, wraz z odpowiedzią z dnia 15 czerwca 2016 r. Przewodniczącego Rady 
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Miejskiej Marka Artura Koniarczyka, która również została przesłana do Burmistrza 

Szydłowca z prośbą o zatwierdzenie wniosku budżetowego po uzupełnieniu treści 

zapisów powyższego pisma tj. skorygowania o jaką kanalizację proszą mieszkańcy, 

 

Przewod. M. Koniarczyk dodał, że jest winien wyjaśniania Sołtysowi, ponieważ z wiedzy 

jaką posiada przewodniczący od 6 czerwca do 15 czerwca wystąpiło już zapytanie ofertowe 

w związku z tym, że już został opracowany projekt budowlano-wykonawczy na budowę 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Barak, Wola Korzeniowa i jest to procedura do której 

Gmina już przystąpiła. Ten temat będzie poruszony na spotkaniu Burmistrza i radnych. Pamięta 

spotkanie z sołtysami i rozmowy w tej kwestii. Temat z pewnością powróci w niedalekiej 

przyszłości i ma nadzieję, że w przyszłości w sposób pozytywny zostanie on rozwiązany.  

 

 pismo z dnia 15 czerwca 2016 r. od Stowarzyszenia Na Rzecz Rozwoju Szydłowca 

w sprawie kosztu opracowania monografii Szydłowca przez pracowników wyższych 

uczelni pod kierownictwem profesora Feliksa Kiryka, która wyniesie 50.000 zł. 

 

Ad 11. 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew poprosił wszystkich radnych o zrobienie wspólnego 

zdjęcia pamiątkowego. Prośba ta wystąpiła od Radomskiego Związku Piłki Nożnej, ze względu 

na opracowanie monografii Związku.  

Związek chciałby napisać także parę słów o Szydłowcu.  

 

Ad 12. 

Na tym porządek XXI sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XXI sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXI sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 11
00

 do godz. 1410 

Rada podjęła uchwały od Nr 129 do Nr 137/XXI/16. 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

Przewodniczący obrad: 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

Na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej z dnia 6 września 2001 r. (t. j. Dz. U. 

z 2015 r., poz. 2058 ze zm.) oraz w związku z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 

osobowych (t. j. Dz. U. 2015 r., poz. 2135 ze zm.). W publikowanym protokole wyłączono jawność informacji 

publicznej w zakresie danych osobowych, działając w interesie osób fizycznych.  

Wyłączenia dokonał Łukasz Stasiak – Inspektor Biura Rady Miejskiej w Szydłowcu.  


